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P R O T O K O Ł U   nr XXVII/12 

z sesji Rady Miejskiej w Kożuchowie 

odbytej w dniu 28 marca 2012 roku 

pod przewodnictwem Przewodniczącego 

Rady Miejskiej Zbigniewa Duszy 

 

W sesji uczestniczyło 15 radnych na stan 15. 

Lista obecności w załączeniu. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli:  

1. Żyrolis Adam   -  Zastępca Burmistrza Kożuchowa 

2. Ponikwia Kazimierz  -  Sekretarz Gminy 

3. Piotrowska Jolanta   -  Skarbnik Gminy 

4. Szczepankiewicz Katarzyna -  Radca Prawny UM 

5. Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miejskiego, sołtysi, goście. /Lista obecności  

w załączeniu./  
 

Do pkt.1. 

Otwarcia sesji o godz. 14.00 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Zbigniew Dusza witając 

radnych oraz gości. Stwierdził prawomocność obrad. 
 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał proponowany porządek obrad, 

który przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami. 

3. Interpelacje, wnioski i oświadczenia. 

4. Informacja z działalności przedszkoli, szkół i innych placówek oświatowo wychowawczych, 

których organem prowadzącym jest Gmina Kożuchów za rok szkolny 2010/2011.   

5. Przedsiębiorczość w gminie – bieżące problemy ekonomiczne, tendencje i kierunki rozwoju 

- ze szczególnym  uwzględnieniem strefy przemysłowej Gminy; 

6. Informacja o ulgach, zwolnieniach i umorzeniach podatkowych 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2012 rok; /numer druku XXVII/4/12/ 

b/ udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nowosolskiego na zadania bieżące związane  

z utworzeniem stanowiska Powiatowego Konserwatora Zabytków; /numer druku XXVII/5/12/ 
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c/ wyposażenia w majątek Gminy Kożuchów Szkoły Podstawowej nr 2 oraz Samorządowego 

Gimnazjum im. Jana Pawła II w Kożuchowie; /numer druku XXVII/2/12/ 

d/wprowadzenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kożuchów w 2012 r.; /numer druku XXVII/1/12/ 

e/ określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania 

publicznego w ramach inicjatywy lokalnej. /numer druku XXVII/3/12/ 

8. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej nr  XXVI.  

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 
 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał wniosek Burmistrza Kożuchowa 

dot. wprowadzenia do porządku obrad w punkcie 7 lit. f punktu: podjęcie uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków finansowych stanowiących 

fundusz sołecki. /numer druku XXVII/6/12/. /Wniosek w załączeniu./ 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, złożył wniosek o wprowadzenie  

w punkcie 7 lit.g porządku obrad punktu: podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działanie burmistrza. /numer druku XXVII/8/12/ 
 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami. 

3. Interpelacje, wnioski i oświadczenia. 

4. Informacja z działalności przedszkoli, szkół i innych placówek oświatowo wychowawczych, 

których organem prowadzącym jest Gmina Kożuchów za rok szkolny 2010/2011.   

5. Przedsiębiorczość w gminie – bieżące problemy ekonomiczne, tendencje i kierunki rozwoju 

- ze szczególnym  uwzględnieniem strefy przemysłowej Gminy; 

6. Informacja o ulgach, zwolnieniach i umorzeniach podatkowych 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2012 rok; /numer druku XXVII/4/12/ 

b/ udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nowosolskiego na zadania bieżące związane  

z utworzeniem stanowiska Powiatowego Konserwatora Zabytków; /numer druku XXVII/5/12/ 

c/ wyposażenia w majątek Gminy Kożuchów Szkoły Podstawowej nr 2 oraz Samorządowego 

Gimnazjum im. Jana Pawła II w Kożuchowie; /numer druku XXVII/2/12/ 

d/wprowadzenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kożuchów w 2012 r.; /numer druku XXVII/1/12/ 
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e/ określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania 

publicznego w ramach inicjatywy lokalnej. /numer druku XXVII/3/12/ 

f/ wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków finansowych stanowiących 

fundusz sołecki. /numer druku XXVII/6/12/ 

g/ rozpatrzenia skargi na działanie burmistrza. /numer druku XXVII/8/12/ 

8. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej nr  XXVI.  

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. /za – 15/ 
 

Do pkt.2. 

Ponikwia Kazimierz - Sekretarz Gminy, w imieniu Burmistrza Kożuchowa przedstawił 

sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami./Sprawozdanie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – radny, zapytał do jakiej spółki i w jakiej kwocie zostały wniesione 

Zarządzeniem Burmistrza nr 34 z dnia 19 marca br. wkłady pieniężne. 

Piotrowska Jolanta  – Skarbnik Gminy, odpowiedziała, że wkłady zostały wniesione do PUK 

Uskom. Kwota ta była ujęta w budżecie Gminy. W Zarządzeniu Burmistrza wpisana jest 

kwota 10 zł. Kwota ta stanowi dopłatę do udziału. 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, że Stowarzyszenie Wzgórz 

Dalkowskich na terenie Gminy Kożuchów działa od ok. 6 lat, do chwili obecnej nie widać 

efektów tego działania. Zapytał, czy Gmina Kożuchów, w ramach współpracy ze 

Stowarzyszeniem, otrzymała środki i na jaki cel.  

Maciąg Piotr – Naczelnik Wydziału FR, odpowiedział, że nie ma informacji w tym zakresie. 

Odpowiedzi udzieli w terminie późniejszym. 
 

Do pkt.3. 

Zbigniew Dusza – Przewodniczący Rady Miejskiej, poprosił o składanie wniosków  

i interpelacji w formie ustnej lub pisemnej.  

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, zasygnalizował 

potrzebę usunięcia uszkodzeń na drogach gminnych przez firmę zajmującą się  demontażem 

torów kolejowych. Zgłosił potrzebę przeprowadzenia przez Straż Miejska kontroli w/w terenu 

a także przeprowadzenia kontroli na terenie za sklepem Chata Polska przy ulicy 22 Lipca. 

Zwrócił się z prośbą do radcy prawnego o wskazanie kompetencji Rady Miejskiej w zakresie 

ustalenia regulaminu cmentarzy i cen korzystania z cmentarzy. Poprosił o zamieszczenie 
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propozycji opłat na stronie internetowej Gminy. Poprosił radnego Piotra Malczyka i Pawła 

Jagaska o umieszczenie informacji na stronach internetowych prowadzonych przez w/w.  

Ponikwia Kazimierz - Sekretarz Gminy, poinformował, że zgodnie z obowiązującym 

regulaminem stawki ustala Burmistrz. Nadmienił, że generalnie stawki ustala organ 

wykonawczy, ale zdarzają się wyjątki kiedy stawki ustalane są przez radę. Uzupełnił, że nie 

spotkał się z przypadkiem, kiedy część opłat ustalane były przez radę a część przez burmistrza. 

Poinformował, że dokumenty które otrzymali radni są materiałami do konsultacji, dlatego nie 

mogą być umieszczane na stronie internetowej. 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, stwierdził, że nie są 

to materiały tajne w związku z tym ponowił wniosek o ich publikację. Ponownie poprosił 

radcę prawnego o wykładnię prawną w zakresie kompetencji Rady Miejskiej dot. regulaminu 

korzystania z cmentarza. Nadmienił, że Komisja Rewizyjna bardzo często występuje do radcy 

prawnego Pani Katarzyny Szczepankiewicz o opinie prawne. Do chwili obecnej wszystkie 

opinie są rzetelne i wzorowe. Podziękował za współpracę. 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przychylił się do wypowiedzi radnego 

Henryka Zielińskiego. 

Jagasek Paweł – radny, poprosił o wyjaśnienie czy w regulaminie można zawrzeć zapis iż 

opłaty przyjęła Rada Miejska. Jeżeli głosowanie Rady nie jest konieczne to uważa, że dyskusja 

na ten temat jest zbędna. 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, poprosił również  

o stanowisko Sekretarza Gminy dot. propozycji regulaminu korzystania z cmentarzy. 

Malczyk Piotr – radny, poprosił o przedstawienie przez PUK Uskom kalkulacji na podstawie 

których zostały wyliczone proponowane ceny. 
 

Do pkt.4. 

Ponikwia Kazimierz - Sekretarz Gminy, przedstawił informację statystyczną dot. przedszkoli, 

szkół i innych placówek oświatowo wychowawczych, których organem prowadzącym jest 

Gmina Kożuchów za rok szkolny 2010/2011.  /Informacja w załączeniu./ 

Bembnowicz Ewa – Dyrektor Przedszkola Miejskiego nr 1, przedstawiła informację nt.  

działalności placówki za rok szkolny 2010/2011.  /Informacja w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – radny, zapytał ile rodzin posyła do przedszkola więcej niż jedno dziecko. 

Bembnowicz Ewa – Dyrektor Przedszkola Miejskiego nr 1,  powiedziała, że jest to ok. 10 – 

15 rodzin. Do placówki uczęszcza jedno dziecko posiadające orzeczenie o niepełnosprawności 

oraz jedno dziecko które wymaga kształcenia specjalnego w zakresie niedosłuchu.  
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Krawczyk Ewa – Dyrektor Publicznego Przedszkola nr 3, przedstawiła informację nt.  

działalności placówki za rok szkolny 2010/2011.  /Informacja w załączeniu./ 

Perdian Halina – radna, zapytała, ile dzieci zostanie przyjętych do przedszkola i ile złożono 

podań 

Krawczyk Ewa – Dyrektor Publicznego Przedszkola nr 3, powiedziała, że do przedszkola 

można przyjąć 70 dzieci. Podań złożono 112.  

Jagasek Paweł – radny, zapytał ile rodzin posyła do przedszkola więcej niż jedno dziecko. 

Krawczyk Ewa – Dyrektor Publicznego Przedszkola nr 3, powiedziała, że jest to ok. 10  

rodzin.  

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Społecznej Rady Miejskiej, zapytała,  

w jakich odstępach czasu wykonuje się malowanie ścian i  jakie są koszty malowania. 

Krawczyk Ewa – Dyrektor Publicznego Przedszkola nr 3, odpowiedziała, że ściany malowane 

są co rok. Przedszkole ponosi koszty zakupu farb natomiast malowanie wykonują pracownicy 

robót publicznych. 

Maślankowska Elżbieta – Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 w Kożuchowie, przedstawiła 

informację nt.  działalności placówki za rok szkolny 2010/2011.  /Informacja w załączeniu./ 

Gaczyńska Katarzyna – Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2 w Kożuchowie, przedstawiła 

informację nt.  działalności placówki za rok szkolny 2010/2011.  /Informacja w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – radny, stwierdził, że zapotrzebowanie na dostępność boiska Orlik jest bardzo 

duże. Jest obawa, iż młodzież będzie niszczyła ogrodzenie, aby korzystać z obiektu. Należy 

zastanowić się nad zatrudnieniem dodatkowego opiekuna boiska. 

Gaczyńska Katarzyna – Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2 w Kożuchowie, przyznała, że 

Gmina przeznacza środki na zatrudnienie opiekuna. Dodała, że dużym problemem będzie 

okres wakacyjny.  

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, powiedział, że od 

czerwca będzie zlikwidowana stołówka w SP nr 2, zapytał, czy pracownicy otrzymali 

propozycje zatrudnienia. 

Gaczyńska Katarzyna – Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2 w Kożuchowie, stwierdziła, że 

nie ma wiedzy na ten temat. 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, przypomniał, że  

w Gminie ma powstać spółdzielnia socjalna, która m.in. zajmowałaby się produkcją posiłków. 

Z uzyskanych informacji wynika, że osoby które w chwili obecnej pracują w kuchni SP nr 2 

miałyby znaleźć zatrudnienie w spółdzielni.  
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Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Społecznej Rady Miejskiej, zapytała, czy w 

szkole planowany jest catering. 

Gaczyńska Katarzyna – Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2 w Kożuchowie, powiedziała, że 

jako dyrektor zobowiązana jest do zapewnienia dzieciom należytej opieki, w tym również 

posiłków.   

Pietruszka Joanna – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Stypułowie, przedstawiła informację 

nt.  działalności placówki za rok szkolny 2010/2011.  /Informacja w załączeniu./ 

Hajnos – Pituch Elwira – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mirocinie Dolnym, przedstawiła 

informację nt.  działalności placówki za rok szkolny 2010/2011.  /Informacja w załączeniu./ 

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej, stwierdził, że 

Sołtys i Rada Sołecka powinni poczynić starania, aby na terenie szkoły powstał plac zabaw dla 

dzieci. 

Hajnos – Pituch Elwira – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mirocinie Dolnym, zapewniła, że  

plac zabaw znajduje się przy świetlicy wiejskiej, ale jest to zbyt daleko od szkoły.  

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przypomniał, że place zabaw 

wykonywane były ze środków Komisji ds. Przeciwdziałania Alkoholizmowi, stwierdził, iż nie 

orientuje się czy z tych środków mogą być wykonywane place zabaw przy szkołach.  

Przypomniał, że bardzo poważnie rozpatrywana jest kwestia budowy sali gimnastycznej  

w związku z tym należy zastanowić się nad rozpoczęciem budowy placu zabaw. 

Stanulonis Irena – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Broniszowie, przedstawiła informację nt.  

działalności placówki za rok szkolny 2010/2011.  /Informacja w załączeniu./ 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, zapytał, czy prawdą jest iż została zmniejszona subwencja 

oświatowa. Jakie będą skutki zmniejszenia subwencji. 

Piotrowska Jolanta  – Skarbnik Gminy, poinformował, że z informacji internetowych 

wynika, że subwencja dla Gminy Kożuchów została zmniejszona o kwotę 354 077 zł. o tą 

kwotę należy zmniejszyć dochody budżetu. Konsekwencje będą poważne. Na chwilę obecną 

nie jest w stanie powiedzieć w jaki sposób przełoży się to na budżet. Nadmieniła, że został 

również zmniejszony udział w podatku dochodowym o kwotę ok. 238 000 zł.  

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, poprosił Dyrektora Samorządowego 

Gimnazjum w Kożuchowie o przedstawienie informacji nt. działalności placówki. 

W związku z nieobecnością przedstawiciela Samorządowego Gimnazjum poprosił o złożenie 

informacji pisemnej w biurze Rady Miejskiej wraz z usprawiedliwieniem nieobecności.    

Kulczycka Anna – Dyrektor BPMiG w Kożuchowie, przedstawiła informację nt.  działalności 

placówki za rok szkolny 2010/2011.  /Informacja w załączeniu./ 
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Świdziński  Adam – Dyrektor Placówki Wychowania Pozaszkolnego „Lubuskie Słoneczko”, 

przedstawił informację nt.  działalności placówki za rok szkolny 2010/2011.  /Informacja  

w załączeniu./ 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Społecznej Rady Miejskiej, zapytała, ile 

dzieci rocznie przyjmowanych jest do zespołu. 

Świdziński  Adam – Dyrektor Placówki Wychowania Pozaszkolnego „Lubuskie Słoneczko”, 

odpowiedział, że przyjmowanych jest około 20 – 25 dzieci. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, zapytał, czy w zakresie naboru prowadzona jest współpraca 

ze szkołami. 

Świdziński  Adam – Dyrektor Placówki Wychowania Pozaszkolnego „Lubuskie Słoneczko”, 

poinformował, że ogłaszany jest nabór na który zgłaszają się zainteresowane osoby. 

Zapisywanie „na siłę” nie przynosi pozytywnych efektów. 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, podziękował Dyrektorom placówek 

oświatowych za zaangażowanie. 

Jagasek Paweł – radny, zapytał Dyrektora SP nr 2 w Kożuchowie, czy zgadzają się wszystkie 

dane w załączniku do uchwały w sprawie wyposażenia w majątek Gminy Kożuchów Szkoły 

Podstawowej nr 2 oraz Samorządowego Gimnazjum im. Jana Pawła II w Kożuchowie. 

Gaczyńska Katarzyna – Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2 w Kożuchowie, powiedziała, że 

pracownik Wydziału TI Urzędu Miejskiego był w szkole i sprawdził ilość poszczególnych 

elementów oraz naniósł poprawki.  

Bowtrukiewicz Waleria  – Naczelnik Wydziału TI, poinformowała, że w dniu dzisiejszym 

złożyła Przewodniczącemu Rady Miejskiej wniosek o zmianę załącznika w w/w uchwale. 

Zapewniła, że wszystkie dane w załączniku zgadzają się ze stanem faktycznym.  

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, potwierdził wpłynięcie wniosku o zmianę 

załącznika do w/w  projektu uchwały. 
 

Do pkt.5. 

Bowtrukiewicz Waleria – Naczelnik Wydziału TI, przedstawiła informację nt. 

przedsiębiorczości w gminie – bieżących problemów ekonomicznych, tendencji i kierunków 

rozwoju - ze szczególnym  uwzględnieniem strefy przemysłowej Gminy. /Informacja  

w załączeniu./ 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, poprosił  

o monitorowanie sprawy związanej z przejęciem przez firmę zewnętrzną oczyszczalni ścieków 

funkcjonującej na terenie zakładu ZASET. 
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Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy rozpoczął 

się wstępny podział nieruchomości będącej własnością FSO. O podział wystąpił Zarząd Firmy 

ZASET. Zakład ma być podzielony na wiele nieruchomości z czego dwie duże hale przy 

drodze pozostaną we władaniu ZASETU. Zainteresowanie pozostałymi halami jest duże. 

Zapewnił, że sprawa związana z oczyszczalnią będzie szczegółowo monitorowana. Dodał, że 

wpłynęło kilka zapytań dotyczących nieruchomości położonych w strefie przemysłowej. 

Prowadzone są poważne negocjacje z firmą ENEA dot. odpłatnego przejęcia  od Gminy 

wybudowanej infrastruktury energetycznej, tj. kabla średniego napięcia który został 

doprowadzony do strefy oraz segmentowej stacji TRAFO, która również znajduje się na strefie 

przemysłowej. Przejęcie niezbędne jest po to, aby przedsiębiorcy w sposób bezpośredni 

uzyskiwali warunki od ENEI ułatwi to drogę do uzyskania warunków  na dostawę energii. 

Pisma kierowane do ENEI wstępnie zostały zaopiniowane pozytywnie. Trwają ustalenia 

szczegółów możliwości wprowadzenia kolejnego źródła zasilania tzw. awaryjnego źródła 

zasilania strefy i budowy kolejnych stacji TRAFO. Do ENEI wpłynęły pierwsze wnioski od 

przedsiębiorców, co potwierdza chęć rozpoczęcia działalności.  

Od soboty w strefie stoi kruszarka, która wspomaga wszelkie prace związane  

z porządkowaniem tej części w której przez dłuższy czas był gromadzony urobek w postaci 

ziemi i gruzu a także innych nieczystości.  

Poinformował, że odbyło się spotkanie z członkami Zarządu KSSSE, spotkanie miało na celu 

sprawdzenie przygotowania strefy do przyjęcia potencjalnych inwestorów oraz rozmowa  

z przedsiębiorcą zainteresowanym zakupem gruntu o powierzchni 6 – 10 ha.  

Istnieją duże szanse, że Firma ANTE – HOLZ rozwinie swoją działalność w oparciu o nabycie 

nowych nieruchomości. W zakresie małej przedsiębiorczości nie odnotowuje się dużych 

zmian. 

Drozdek Sławomir – radny, zapytał czy prowadzone były działania zmierzające do 

polepszenia dojazdu do strefy przemysłowej. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, powiedział, że rozmowy na ten temat 

trwają. Kwestia była poruszana na spotkaniu w Powiatowym Zarządzie Dróg. Bardziej 

konkretne działania będą miały miejsce w roku przyszłym. Sugerowana jest konieczność 

budowy ronda. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał kto 

ponosi koszty usuwania gruzu ze strefy przemysłowej. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, odpowiedział, że koszty ponosi Gmina. 

Prowadzone jest postępowanie, które ma na celu jednoznaczne ujawnienie wszystkich firm  
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z ilości, jakości i rodzaju materiału zgromadzonego na tym terenie. Docelowo firmy będą 

obciążane z tytułu prowadzonej w chwili obecnej akcji porządkowej. Firmy bronią się przed 

obciążaniem kosztami z tego tytułu.   

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, czy 

nie można było  wcześniej przypilnować, aby gruz nie był wywożony na teren strefy. Zapytał 

ile wynoszą koszty wywozu nieczystości. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, poinformował, że na dzień dzisiejszy 

koszty wynoszą ok. 68 000 złotych, trudno ocenić ile wyniosą koszty całkowite z uwagi na 

fakt pojawienia się kruszarki. Przedsiębiorca, który chce rozpocząć działalność na tym terenie 

we własnym zakresie zbiera i kruszy gruz po to, aby go wykorzystać do utwardzenia 

nieruchomości. Przypomniał, że zgoda na wywóz gruzu udzielona została tylko firmom, które 

prowadziły prace na rzecz Gminy. Zgoda udzielona została, gdyż docelowo należało zasypać 

nieckę, która znajduje się na tym terenie.  Pozostałe firmy wywoziły materiał nielegalnie, 

niektóre z nich zostały z tego tytułu ukarane mandatami z obowiązkiem usunięcia 

wywiezionego materiału. 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, że w budżecie nie były zaplanowane środki na ten cel. 

Zapytał skąd zostały przeniesione środki, aby wykonać to zadanie. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, wyjaśnił, że z dochodu uzyskanego ze 

sprzedaży nieruchomości finansowane są wszystkie sprawy, które wiążą się  

z zagospodarowaniem tego terenu. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, czy 

Gmina pokrywa koszty za firmy które prowadziły prace przy rewitalizacji. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, ponownie powtórzył, że wszystkie firmy 

zostały wezwane do ujawnienia, zgodnie ze swoją ewidencją, /co jest weryfikowalne poprzez 

inspektorów nadzoru/, ilości i rodzaju materiału. Jeśli firmy w kosztorysach miały 

uwzględnione pozycje związane ze składowaniem, wywozem i utylizacją materiałów a tego 

nie wykonały to wynagrodzenie z tego tytułu do tych firm nie wpłynie. Chyba, że firmy 

wykonają we własnym zakresie prace porządkujące na strefie. Stwierdził, że zasypanie niecki 

jest jedynym sposobem na zagospodarowanie tego terenu. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, czy 

nie można było od razu wywozić tego materiału do niecki. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, wyjaśnił, że nie było to możliwe ponieważ 

wymagało to uzyskania stosownej zgody z ochrony środowiska. 
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Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, 

dlaczego nie wystąpiono wcześnie o uzyskanie takiej zgody. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, wyjaśnił, iż nie było to możliwe ponieważ 

firmy, zgodnie ze złożonymi ofertami miały prawo zagospodarować materiał w inny sposób. 

Firmy nie miały innego pomysłu w związku z tym przystały na propozycję wykorzystania 

materiału do zasypania niecki. 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, że w ofercie wykonania robót 

musi być zawarty sposób utylizacji lub składowania i zgodnie z wytycznymi realizowany. 

Zgodził, się z Burmistrzem, że niecka jest tak duża, że nawet dziesięć razy tyle gruzu nie 

zapełniłoby jej.  

Szukiełowicz Zdzisław – radny, przypomniał, iż władze deklarowały, że materiał będzie 

składowany na strefie między innymi po to, aby odzyskiwać kamienie, które miałyby być 

wykorzystane do remontu murów obronnych. W chwili obecnej kamienie spychane są do 

niecki. 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, że przy wykonywaniu tak 

dużego zadania jak rewitalizacja rozumiał, iż odzyskany dobry materiał będzie składowany na 

terenie PUK Uskom lub składowiska odpadów. /polbruk, kostka granitowa itp./ Natomiast na 

segregację i składowanie innych materiałów nie było miejsca, dlatego miał być składowany  

w jednym miejscu i w następnej fazie segregowany. Zapewnił, że jest to realizowane. 

Malczyk Piotr – radny, zapytał czy jest szansa, aby część urobku trafiła na drogi gminne. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, stwierdził, że wbrew pozorom materiału 

który nadawałby się na utwardzenie dróg nie jest dużo. Najlepszym materiałem jest gruz 

betonowy którego jest stosunkowo mało. Część materiału mieszkańcy Gminy sami 

zagospodarowali. Zapewnił, że wszystko, co da się wykorzystać zostanie wykorzystane. 
  

Do pkt.6. 

Piotrowska Jolanta  – Skarbnik Gminy, przedstawiła informację o ulgach, zwolnieniach  

i umorzeniach podatkowych. /Informacja w załączeniu./ 
 

Do pkt.7 lit. a 

Piotrowska Jolanta  – Skarbnik Gminy, przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2012 rok. /numer druku XXVII/4/12/ 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 
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Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2012 rok. 

Projekt został przyjęty jednogłośnie. /za – 15/  

Do pkt.7 lit. b 

Piotrowska Jolanta  – Skarbnik Gminy, przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Nowosolskiego na zadania bieżące związane z utworzeniem 

stanowiska Powiatowego Konserwatora Zabytków. /numer druku XXVII/5/12/ 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nowosolskiego na zadania bieżące związane  

z utworzeniem stanowiska Powiatowego Konserwatora Zabytków.  

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. /za – 15/ 

Do pkt.7 lit. c 

Bowtrukiewicz Waleria – Naczelnik Wydziału TI, przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

wyposażenia w majątek Gminy Kożuchów Szkoły Podstawowej nr 2 oraz Samorządowego 

Gimnazjum im. Jana Pawła II w Kożuchowie. /numer druku XXVII/2/12/ wraz  

z autopoprawką. 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały w sprawie 

wyposażenia w majątek Gminy Kożuchów Szkoły Podstawowej nr 2 oraz Samorządowego 

Gimnazjum im. Jana Pawła II w Kożuchowie. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. /za – 15/ 

Do pkt.7 lit. d 

Ponikwia Kazimierz – Sekretarz Gminy, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Kożuchów w 2012. /numer druku XXVII/1/12/ 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Społecznej Rady Miejskiej, powiedziała, że 

Nowa Sól planuje przeznaczyć na ten cel 100 000 zł., dlaczego Gmina Kożuchów zaplanowała 

kwotę 114 000 zł.  

Ponikwia Kazimierz – Sekretarz Gminy, wyjaśnił, że kwota zaplanowana została na 

podstawie tego co było realizowane w latach ubiegłych. Stwierdził, że nie może wypowiadać 

się nt. prognoz gminy Nowa Sól. Nadmienił, że prowadził rozmowy z Burmistrzem 
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Kożuchowa nt. rozszerzenia działalności nowotworzonego Związku Międzygminnego  

o  działalność związaną ze zwierzętami bezdomnymi. Stwierdził, że schronisko w Zielonej 

Górze ma bardzo ograniczoną liczbę miejsc. 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, zwrócił uwagę, że kwota 100 000 zł. 

dotyczy gminy miejskiej Nowa Sól.  

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Kożuchów w 2012. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. /za – 15/ 

Do pkt.7 lit. e 

Ponikwia Kazimierz – Sekretarz Gminy, przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia 

trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach 

inicjatywy lokalnej. /numer druku XXVII/3/12/ Poinformował, że inicjatorem projektu 

uchwały jest radny Pan Marcin Jelinek.  

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały w sprawie 

określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego 

w ramach inicjatywy lokalnej. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. /za – 15/ 

Do pkt.7 lit. f 

Ponikwia Kazimierz – Sekretarz Gminy, przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków finansowych stanowiących fundusz 

sołecki./numer druku XXVII/6/12/ 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków finansowych stanowiących 

fundusz sołecki. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. /za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 1, 

nie głosowało – 0/ 
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Do pkt.7 lit. g 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, przedstawił projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie burmistrza. /numer druku XXVII/8/12/ 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, zwrócił uwagę, że na terenie Kierzkowic 

nieprawidłowo funkcjonuje system odwodnień, w związku z tym woda opadowa spływa z pól 

i lasów niszcząc drogę co sezon. Poinformował, że z informacji uzyskanych od Burmistrza 

wynika, że zostało skierowane pismo do Lasów Państwowych o uregulowanie problemu, czyli 

udrożnienie rowów melioracyjnych, co prawdopodobnie rozwiąże problem na jakiś czas. 

Borkowski Mirosław – radny, powiedział, że problem drogi do Kierzkowic jest bardzo stary. 

Gdyby były środki wówczas zostałaby wykonana droga utwardzona z odwodnieniami. 

Stwierdził iż racja leży po środku, ale dopóki nie będzie pieniędzy to problemu nie 

rozwiążemy.   

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej, powiedział, 

że na ten temat rozmawiamy od kilku lat. Członkowie Komisji wraz z Burmistrzem oglądali tą 

drogę. Stwierdził, że trzydzieści lat temu ta droga była w dobrym stanie, ale kiedy Lasy 

Państwowe zaczęły wycinać drzewa to ciężki sprzęt zniszczył drogę. Zaproponował 

występowanie do skutku z pismami do Lasów Państwowych  

Szukiełowicz Zdzisław – radny, zaproponował postawienie znaku ograniczającego tonaż 

pojazdu. 

Jagasek Paweł – radny, wyjaśnił, że z informacji uzyskanych od mieszkańców wynika, że od 

półtora roku samochody Lasów Państwowych nie jeżdżą tą drogą. 

Bowtrukiewicz Waleria – Naczelnik Wydziału TI, zapewniła, że w budżecie zaplanowane 

zostały środki na naprawę kolejnego odcinka drogi do Kierzkowic.  

Jagasek Paweł – radny, poprosił o zwrócenie uwagi na sposób korytowania dróg. 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działanie burmistrza. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. /za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 2, 

nie głosowało – 0/ 
 

Do pkt.8 

Protokół z sesji RM nr XXVI został przyjęty jednogłośnie. /za – 15/ 
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Do pkt.9 

Perdian Halina – radna, ponownie, poprosiła o zlikwidowanie piaskownic przy ulicy 

Klasztornej i utwardzenie terenu. W chwili obecnej mieszkańcy mają problem z dojazdem,  

z dojściem do śmietnika, itp. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, stwierdził iż faktycznie złożona została 

deklaracja uporządkowania w/w terenu wraz z zakończeniem prac. Do chwili obecnej nie 

zostało to wykonane ponieważ trwają jeszcze prace uzupełniające. Zapewnił, że w ciągu lata 

stan terenu zostanie wizualny poprawiony. 

Perdian Halina – radna, poprosiła o utwardzenie tłuczniem terenu przy śmietniku.  

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, powiedział, że jest przeciwny takiemu 

działaniu, ponieważ są to materiały bardzo pylące i w okresie letnim wytwarzają dużo kurzu.  

Perdian Halina – radna, poinformowała, że basteja przy ulicy Spacerowej zaczyna się 

zawalać. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, powiedział, że został poinformowany  

o tym fakcie przez radnego Szukiełowicza. Dodał, że był na miejscu i widział zakres nowych 

zniszczeń.  

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, zwrócił się  

z wnioskiem, aby wszystkie projekty uchwał bezwzględnie opiniowane były przez Radcę 

Prawnego natomiast materiały i dokumenty oraz projekty uchwał, które kierowane są do 

radnych były opiniowane przez Sekretarza Gminy.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej poprosił  

o informację dot. dalszych działań związanych z murami obronnymi. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, zapewnił, że bardzo chciałby rozpocząć 

prace związane z odbudową bastei i naprawą pozostałych części. W tym celu podjęto 

działanie, które poprzez skierowanie zaproszenia do wielu uczelni w kraju do odbycia praktyk 

studenckich polegających na pracach archeologicznych, pielęgnacyjnych i naprawczych przy 

murach pod nadzorem osób do tego upoważnionych. Na chwilę obecną otrzymano jedną 

pozytywną odpowiedź. Nie ustają próby zmierzające w kierunku pozyskania środków na 

remont murów obronnych a w szczególności bastei. Wniosek do Ministra Kultury został 

rozpatrzony, ale nie uzyskał dofinansowania. Dodał, że być może w drugiej części roku uda się 

przeznaczyć na ratowanie tych cennych zabytków jakąś kwotę ze środków uzyskanych ze 

sprzedaży mienia. Zapewnił, że zrobi wszystko, aby prace w tym roku został rozpoczęte. 

Doraźnie działania polegają na wyłonieniu z pracowników robót publicznych kilku osób, które 
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nadawałyby się do wykonywania tego rodzaju prac pod nadzorem radnego Pana 

Szukiełowicza. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, powiedział, że stan murów jest bardzo zły. Ma nadzieje że  

1 kwietnia zostaną wybrane osoby, które wykonywałyby prace przy murach. Przypomniał, że 

materiał budowlany został zabezpieczony w KOKiS Zamek. Największe obawy związane są  

z organizacją Turniejów Rycerskich. Obawia się, żeby nie doszło również do tragedii ludzkiej. 

Poprosił o umożliwienie wyboru osób do tych prac. 

Jagasek Paweł – radny, stwierdził, że został wprowadzony w błąd ponieważ kwota na 

podwyższenie kapitału zakładowego spółki zgodnie z zarządzeniem Burmistrza wynosi 101 

915 zł a nie jak poinformowała Skarbnik Gminy 10 zł.  

Piotrowska Jolanta  – Skarbnik Gminy, stwierdziła, że nieporozumienie wyniknęło  

z niezrozumienia. Wyjaśniła, że w roku ubiegłym przekazana została kwota przeznaczona jako 

udział do spółki. Okazało się, że po podzieleniu udziałów po 50 złotych zabrakło 10 złotych 

dlatego potrzebne było zarządzenie aby przekazać tą kwotę. Zostało napisane jedno 

zarządzenie w którym wpisano kwotę zaplanowaną w budżecie na rok bieżący.   

Szukiełowicz Zdzisław – radny, zapytał jakie są plany dotyczące wieży ciśnień  

w Kożuchowie. 

Szczęsny Marcin – Prezes PUK Uskom, poinformował, że na wieżę ciśnień składają się dwa 

elementy: zbiornik metalowy wraz urządzeniami oraz część zewnętrzna. Na dzień dzisiejszy 

kopuła umieszczona  na samym szczycie grozi zawaleniem, natomiast zbiornikowi nic się nie 

stanie. W 1966 roku wieża wraz z urządzeniami została wpisana do rejestru zabytków. PUK 

Uskom zbiera oferty na remont wieży wraz z urządzeniami. Na chwilę obecną nie można 

wykonać kosztorysu urządzeń ponieważ stan techniczny będzie znany po spuszczeniu wody ze 

zbiornika. Koszt projektu wraz z pomysłem zabezpieczenia wody dla miasta kształtuje się na 

poziomie 45 000 – 65 000 złotych. Środki zaplanowane na ten cel muszą być przeznaczone na 

odtworzenia po awarii na ulicy Szprotawskiej. W listopadzie planowane jest złożenie wniosku 

do Ministra Kultury na pozyskanie środków na remont wieży. Jeżeli Minister wyda pozytywną 

opinię wówczas remont zostałby wykonany w przyszłym roku. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, zapytał, czy wieża mogłaby być włączona do drugiego etapu 

zadania „Uporządkowanie gospodarki wodno – ściekowej”.  

Szczęsny Marcin – Prezes PUK Uskom, wyjaśnił, że WFOŚ finansuje kanalizację natomiast 

wieża ciśnień jest elementem wodociągów. Poinformował, że jest po rozmowie  

z Wiceprezesem WFOŚ, który prosił o przekazanie dokumentacji technicznej. Gdyby PUK 
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Uskom nie uzyskało dofinansowania od Ministra Kultury wówczas WFOŚ pomyśli jakie ma 

możliwości w sfinansowaniu tej inwestycji. 

Borkowski Mirosław – radny, przypomniał, że w budżecie na rok 2012 nie została 

zaplanowana kwota na remont murów obronnych. Na posiedzeniu zgłosił inicjatywę remontu 

murów obronnych wskutek zmian i przesunięć w budżecie, przy wsparciu Konserwatora 

Zabytków. Zaproponował również, że jeżeli w/w rozwiązania nie dojdą do skutku wówczas 

należy w okresie wakacji lub wczesnej jesieni znaleźć wykonawcę, który odbudowałby basteję 

we własnym zakresie natomiast zobowiązane spłacone byłoby w roku przyszłym. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, przypomniał, że składał wnioski do budżetu w sprawie 

zabezpieczenia środków na remont bastei i murów ale nie zostały uwzględnione.  

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej, poprosił  

o zróżnicowanie cen proponowanych na cmentarzach w mieście i na terenach wiejskich. 

Zakrzewski Bronisław – radny, powiedział, że zatrudnienie opiekunów Orlików finansowane 

jest przy współudziale państwa /500 złotych płaci państwo natomiast pozostała część 

właściciel Orlika./ Wymiar czasu pracy wynosi 40 godzin tygodniowo. Osoby te muszą 

spełniać określone warunki. Osoba ta musi posiadać tytuł magistra wychowania fizycznego 

oraz kwalifikacje instruktora sportowego. W Kożuchowie takie kwalifikacje posiadają osoby 

zatrudnione na Orliku w SP nr 2. Wynagrodzenie osób, które nie posiadają w/w kwalifikacji  

w całości pokrywa Gmina. Godziny otwarcia Orlika uzależnione są od decyzji właściciela.  

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał pismo od Pana Pawła 

Konsewicza dot. prośby o naprawę drogi. /Pisma w załączeniu./ 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, poinformował, że w wyniku wcześniej 

planowanych prac stan tej drogi uległ znacznej poprawie. Nadmienił, że w pierwszej 

kolejności wykonano prace na tych drogach przy których swoją pomoc zadeklarowali 

mieszkańcy. Największy udział, bo również finansowy na wynajęcie sprzętu do 

rozplantowania tłucznia, wnieśli mieszkańcy osiedla XXX – Lecia PRL. 
 

Do pkt.10. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady dziękując 

wszystkim za udział w sesji. 
 

Sesję zakończono o godzinie 18.00 
 

Protokołowała                                  Przewodniczący  Rady Miejskiej 

  Kinga Kukuć                                       Zbigniew Dusza 


